
 
PROTOKÓŁ nr 18 
z posiedzenia                                          

Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny 
Rady Miejskiej w Radomiu    
z dnia 24 listopada 2020 r. 

 
 
Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 
obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzyła  
i na nim przewodniczyła Pani Teresa Skoczek Przewodnicząca Komisji, która powitała 
wszystkich Członków Komisji i zaproszonych Gości. 
 

 

Porządek posiedzenia: 
 
1. Przyjęcie protokołu nr 17 z posiedzenia Komisji. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w Radomiu. 
3. Omówienie i zaopiniowanie projektu Budżetu Gminy Miasta Radomia na 2021 rok. 

w części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej.  
4. Sprawy różne. 
 
 
Porządek dzienny posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 1. Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty  
 
Ad. 2. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek poprosiła o przedstawienie 
projektów uchwał zawartych na drukach: 
 
- Nr 348 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2021.  
Przedstawiciel Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Iwa Komór poinformowała, 
że program rozwiązywania problemów alkoholowych jest podobny do tego, który był 
w tamtym roku z uwagi na to, że diagnoza też wyszła bardzo podobna na podstawie, 
której opracowywany jest ten program. Zadania, które były realizowane będą 
kontynuowane w roku 2021 i będą to działania skierowane do dzieci, dorosłych 
i działania dotyczące przeciwdziałania przemocy w rodzinie.    
Radna Magdalena Lasota zapytała, czy coś ewidentnie wzrosło bądź zmalało jeżeli 
chodzi o te działania? Przedstawiciel Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Iwa 
Komór odpowiedziała, że największy wzrost jest jeżeli chodzi o przemoc. Ten rok 
będzie jeszcze gorszy z tego co słyszymy, ale nie mamy do końca możliwości w dobie 
tej pandemii jest troszkę wszystko zablokowane. Wiosną również przez jakiś czas nie 
pracowała Gminna Komisja w tej chwili staramy się żeby jednak pracowała.   Radna 
Magdalena Lasota zapytała, czy są przeprowadzane kontrole przez pracowników 
socjalnych? Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak 
odpowiedział, że wiele zadań wykonywanych jest zdalnie natomiast w interwencyjnych 
sprawach to pracownicy wchodzą w środowisko. Bieżąca praca w ramach grup 
roboczych jest robiona zdalnie przy pomocy połączenia konferencyjnego.   
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 348. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 348 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 



Problemów Alkoholowych na 2021. (4 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący się). 
Opinię nr 17 dołączono do materiałów z komisji.  
 
 
 
 
- 349 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 
miasta Radomia na rok 2020 
Przedstawiciel Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Jolanta Dygas 
poinformowała, że uchwała w tej sprawie była przez radnych podejmowana 25 maja 
i ten projekt uchwały jest jak gdyby aktualizacją tamtej uchwały ponieważ część aptek 
została zlikwidowana a część zmieniła godziny pracy. Do tego projektu będzie złożona 
autopoprawka dotycząca dopisania zapisu mówiącego o utracie mocy uchwały 
majowej.   
Radna Magdalena Lasota zapytała, czy mamy nocną aptekę? Przedstawiciel 
Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Jolanta Dygas odpowiedział, że jest tylko 
jedna apteka, która jest całodobowa jedynie od czwartku do niedzieli natomiast od 
poniedziałku do środy godziny otwarcia apteki są od 7.00 do 24.00. Radna Magdalena 
Lasota zapytała, czy mamy na to wpływ ponieważ od poniedziałku do środy 
pozostajemy bez nocnej apteki? Przedstawiciel Wydziału Zdrowia i Polityki 
Społecznej Jolanta Dygas odpowiedziała, że Prezydent nie ma na to wpływu. 
Okręgowa Izba Aptekarska zaopiniował pozytywnie ten projekt uchwały.   
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 349. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 349 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 
na terenie miasta Radomia na rok 2020. (4 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 
się). Opinię nr 17 dołączono do materiałów z komisji.  
 
- Nr 350 w sprawie likwidacji jednostki budżetowej - Placówki Rodzinnej Nr 6 z siedzibą 
w Radomiu przy ul. Jackiewiczowej 3/1 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak poinformował, 
że jest to związane z przejściem na emeryturę tej pani. Taki wniosek wpłynął, pani ma 
prawo przejść na emeryturę więc formalnie musi być zlikwidowana ta placówka 
natomiast pani wyraziła chęć kontynuowania sprawowania opieki nad tymi dziećmi, 
które ma, ale już w formie rodzinnej.   
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zapytała, jaka jest różnica między formą 
rodzinną. a placówką rodzinną? Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Marcin Gierczak odpowiedział, że tu jest stosunek pracy, a tutaj będzie umowa 
zlecenie. Różnią się również świadczenia na dzieci, a także cała „papirologia” będzie 
teraz po stronie MOPS. Jest to forma bardziej zbliżona do rodziny więc te wszystkie 
formalizmy, które cechują formy instytucjonalne są po stronie MOPS, a pani tylko się 
skupia na zapewnieniu opieki dzieciom. To jest likwidacja, ale baza pozostaje taka 
sama tylko w innej formule.        
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 350. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 350 w sprawie likwidacji jednostki budżetowej - Placówki Rodzinnej Nr 6 
z siedzibą w Radomiu przy ul. Jackiewiczowej 3/1. (4 Radnych za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujący się). Opinię nr 17 dołączono do materiałów z komisji.  
 
- Nr 369 w sprawie zmiany podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych na realizację przez powiat zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej w 2020 roku 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak poinformował, 
że jest to kolejna uchwała, która zmienia podział środków. Łączna kwota, którą 



przenosimy wynosi 201 933 ,00 zł. To są środki, które były zadysponowane na inne 
zadania i nie zostały wykorzystane głównie z powodu pandemii, a które proponujemy 
przenieść na dofinansowanie zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i środki 
pomocnicze. Jest to zadanie, na którym jest już 100 000,00 zł niedoboru w stosunku 
do złożonych wniosków.    
Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała czy tą uchwała czyścimy 
wszystko do końca, czy jeszcze mogą się coś pojawić jakieś środki? Dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak odpowiedział, że na ten 
moment są to środki co do złotówki wyczyszczone i ma nadzieję, że jakiś rzeczy, 
których nie sposób przewidzieć się nie pojawią.   
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 369. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 369 w sprawie zmiany podziału środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację przez powiat zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2020 roku. (4 Radnych za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujący się). Opinię nr 17 dołączono do materiałów z komisji.  
  
- Nr 364 w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2020 rok w części 
dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej 
Dyrektor Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski poinformował o zmianach jakie 
zostały wprowadzone w zakresie dochodów i wydatków w projekcie uchwały w sprawie 
dokonania zmian  w Uchwale Budżetowej na 2020 rok w części dotyczącej zdrowia 
i pomocy społecznej. 
Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz powiedziała, że jest zwiększenie planu 
wydatków dla 14 nowoutworzonych rodzin zastępczych i zapytała kiedy te rodziny były 
utworzone? W jakim okresie? Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Marcin Gierczak odpowiedział, że utworzone były w tym roku. To nie są rodziny, które 
są tworzone przez nas tylko np. jest to sytuacja nagła i jest to forma spokrewniona 
chociażby babcia zostaje ustanowiona opiekunem i przysługują jej te same 
świadczenia i tak naprawdę nie da się tego zaplanować. To nie chodzi o nasze jakieś 
dodatkowe placówki instytucjonalne czy też tworzone intencjonalnie przez nas tylko to 
są te wypadkowe. Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała jak to było 
w poprzednich latach? Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin 
Gierczak odpowiedział, że spokrewnionych form jest około 140. To jest bardzo różnie, 
one się tworzą, te dzieci też trafiają  do innych placówek. To, że trzeba dołożyć tych 
środków wiąże się z tym, że te budżety są bardzo skrojone co do złotówki na tą miarę, 
którą wiemy. Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz powiedziała, że nie mówi 
o środkach, a bardziej jest zainteresowana tym, że w tym roku  jest 14, a w zeszłym 
mogło być np. 5. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin 
Gierczak powiedział, że jest wstanie to sprawdzić. Ile w ciągu roku się utworzyło takich 
form np. 3 lata wstecz?           
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 369. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 369 w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2020 rok w 
części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej. (4 Radnych za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujący się). Opinię nr 17 dołączono do materiałów z komisji.  
 
Ad. 3. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek poprosiła o przedstawienie projektu 
Uchwały Budżetowej na rok 2021 w części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej.  
Dyrektor Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski poinformował, że wydatki ogółem 
na przyszły rok zaplanowano na kwotę 1 408 901 439,00 zł z czego bieżące wydatki 
to kwota 1 274 133 634,00 zł, a wydatki majątkowe 134 767 885,00 zł. Deficyt 
budżetowy wyniesie 63 620 192,00 zł. Wydatki na zadania z zakresu opieki 
społecznej, ochrony zdrowia i rodziny kształtują się następująco:  



 opieka społeczna – 89 677 604,00 zł co stanowi 6,37% wydatków ogółem,  

 wspieranie rodziny – 309 619 625,00 zł co stanowi 21,98% wydatków ogółem, 

 ochrona zdrowia – 22 619 657,00 zł co stanowi 1,61% wydatków ogółem.   
Przedstawiciel Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Jolanta Dygas 
poinformowała, że jeżeli chodzi o ochronę zdrowia to w rozdz. 85149 – programy 
polityki zdrowotnej zaplanowano 230 000,00 zł na realizację programów zdrowotnych 
takich jak: szczepienia dla seniorów, program dla kobiet po mastektomii, kropla dla 
seniora. Zaplanowano przeznaczenie 255 000,00 zł na realizację zadań takich jak:  
ogłoszenie konkursu ofert z zakresu ochrony zdrowia – 20 000,00 zł, konkurs na 
prowadzenie hospicjów – 180 000,00 zł, realizację zadania z budżetu obywatelskiego 
– 50 000,00 zł, publikacje prasowe - 5 000,00 zł.  Dla Radomskiego Szpitala 
Specjalistycznego zaplanowano kwotę 16 991 657,00 zł, w której mieści się kwota 
8 167 881,00 zł na pokrycie ujemnego wyniku finansowego szpitala. Na zadanie 
inwestycyjne szpitala zaplanowano: 

 2 000 000,00 zł na przebudowę i modernizację zakładów i oddziałów szpitalnych 
RSS wraz z wyposażeniem,  

 473 786,00 zł na informatyzację aptek szpitalnych poprzez stworzenie systemu 
przechowywania i dystrybucję leków w RSS i szpitalach partnerskich,  

 850 000,00 zł na modernizację części sieci wodno- kanalizacyjnej z odtworzeniem 
z odtworzeniem nawierzchni drogi wewnętrznej z miejscami ostojowymi i ciągów 
pieszych.  

 1 000 000,00 zł na zakup sprzętu i aparatury medyczne wraz z adaptacją 
pomieszczeń dla potrzeb RSS,  

 4 500 000,00 zł na budowę centrum rehabilitacji w RSS.  
Zaplanowano 360 000,00 zł jako wkład własny na zakup 3 karetek przez Radomską 
Stację Pogotowia Ratunkowego.        
Jeśli chodzi o zadania z zakresu opieki społecznej to planowane jest ogłoszenie 
otwartych konkursów dla organizacji pozarządowych:  

 na zapewnienie osobom zagrożonych bezdomnością i bezdomnym pomocy – 
85 000,00 zł (zadanie realizowane w ramach Gminnego Programu Rozwiązywania 
problemów Alkoholowych)  

 prowadzenie placówek wsparcia dennego – 289 500,00 zł w ramach Gminnego 
Programu Rozwiązywania problemów Alkoholowych i 100 000,00 zł w rozdziale 
85504 – wspieranie rodziny  

 na zapewnienie opieki wytchnieniowej  - 110 000,00zł 
Zaplanowany został bal seniora, na który zarezerwowano kwotę 77 600,00 zł 
Kolejnym konkursem jaki zaplanowano jest wspieranie akcji zbiórek żywności oraz jej 
dystrybucji na rzecz innych podmiotów i osób z terenu miasta Radomia – 40 000,00 zł. 
Na zakup czujników czadu zaplanowano kwotę 40 000,00 zł. Na zadanie realizowane 
przez organizacje pozarządowe gdzie w 2021 roku będzie kontynuowana umowa 2 
letnia przeznaczone jest ze środków alkoholowych 274 205,00 zł i z rozdziału 85295 
kwota 155 450,00 zł. W rozdziale 85295 mamy zaplanowaną kwotę 25 000,00 zł na 
działania kulturalne dla osób starszych. Kwotę 50 000,00zł zaplanowano na zakup 
usługi telecentrum, które sprawuje monitoring nad posiadaczami 130 opasek.  Zakupu 
nowych opasek nie zaplanowano.   
Radna Małgorzata Zając zapytała dlaczego ten program nazywa się dla kobiet po 
mastektomii skoro wiemy, że zamieniły się sposoby leczenia? Dlaczego objęta jest 
tylko ta część kobiet, która ma usuniętą pierś? Przewodnicząca Komisji Teresa 
Skoczek powiedziała, że wydaje jej się, że ma to związek z rehabilitacją i takim innym 
postępowaniem u tych pań. Radna Małgorzata Zając powiedziała, że podejrzewa, że 
są tam też spotkania z psychologami więc dlaczego jakaś część kobiet jest 
wykluczona. Radna Małgorzata Zając zapytała czy ten program obejmuje kobiety, 
które mają wyłuskiwane guzy lub częściowo usuwane? Czy obejmuje ten program 



pozostałe kobiety z nowotworami piersi. Przedstawiciel Wydziału Zdrowia i Polityki 
Społecznej Iwa Komór odpowiedziała, że program ten polega głównie na gimnastyce, 
na masażach  dla kobiet, które są po mastektomii.     
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zapytała, czy środki na hospicjum były już 
w ubiegłych latach przekazywane i w jakiej kwocie? Przedstawiciel Wydziału 
Zdrowia i Polityki Społecznej Jolanta Dygas odpowiedziała, że rokrocznie 
ogłaszany jest taki konkurs.  
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 344. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt Uchwały 
Budżetowej na rok 2021 - druk nr 344 w części dotyczącej zdrowia i pomocy 

społeczne (3 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący się). Opinię nr 18 dołączono 
do materiałów z komisji. 
 
 
Ad. 4. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek poinformowała, o piśmie jakie 
wpłynęło do komisji od związków zawodowych z DPS-ów w sprawie podwyżek.  
Radna Wioletta Kotkowska powiedziała, że myśli, iż problem pojawił się od momentu 
podnoszenia najniższej krajowej. Niestety osoby, które pracują 15/20 lat wiadomo 
było, że będą się spłaszczały wynagrodzenia. Problem ten za chwilę będzie dotyczył 
każdej grupy zawodowej. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Marcin Gierczak powiedział, że w tym roku systemowych podwyżek nie było, ale w 
poprzednich latach one były. W tym roku z racji sytuacji budżetowej, która w tym roku 
była pierwszy raz mieliśmy na płace niedoszacowany budżet więc tak jakby 
„oszczędności” czyli te pieniądze nie wydane, czy też wydane w formie za zwolnienia 
lekarskie przez ZUS w pewnym sensie skonsumowały te niedobory. Systemowej 
regulacji w tym roku nie było, a jeżeli chodzi o przyszły rok to tutaj również jest on 
dostosowany do limitu i jest to 85% potrzeb, które wynikają z matematyki. 
Przewidziano w nim jednak podwyżki na poziomie 4% oczywiście pod warunkiem, że 
najpierw będziemy mieć środki na zobowiązania bieżące. Oczywiście przewidzieliśmy 
podwyższenie o 200,00 zł na pracownika dla tych, którzy zarabiają najniższą krajową 
czyli podwyższenie najniższej krajowej na 2 800,00 zł. Słusznie pani radna zauważył, 
że liczba osób, które są na poziomie najniższej krajowej to u nas jest to w granicach 
40%.  Dyrektor Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski dodał, że cięcia w budżecie 
wynikają z sytuacji w jakiej się znaleźliśmy i to dotyczy roku bieżącego jak również 
roku następnego. Szans na poprawę nie ma w związku z tym 2 najbliższe lata 
budżetowe będą latami bardzo trudnymi i to nie tylko z konieczności zmniejszania 
wydatków bieżących, ale również finansowanie wydatków. Ta sytuacja dotyczy 
głównie dużych miast. Te problemy wynikające z pandemii mniej odczuwają małe 
gminy i mniejsze miasta natomiast cały ciężar spada na miasta duże, które realizują 
zadania z zakresu powiatu. My tutaj nie wyczarujemy pieniędzy i trzeba się liczyć 
z tym, że najbliższe dwa lata to jest zaciskanie pasa w samorządach. Radna Wioletta 
Kotkowska powiedziała, że uważa, iż sytuacja jest naprawdę poważna. My 
samorządowo raczej nie damy rady bo to jest już tak spłaszczone, 40% najniższych 
krajowych, za chwilę jak będzie podwyżka to być może niestety to wzrośnie, a praca 
pracownika socjalnego jest bardzo ciężka więc może tutaj jakaś rządowa pomoc, być 
może zmiana jakiejś ustawy. Radna Magdalena Lasota zapytała, czy dodatek został 
zwiększony czy jest na tym samym poziomie? Dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej Marcin Gierczak odpowiedział, że dodatek za pracę w terenie 
nadal wynosi 250,00 zł natomiast trwają prace legislacyjne, które miałyby ten dodatek 
podnieść do poziomu 400,00 zł. Radna Wioletta Kotkowska powiedziała, że jako 
Rada Miejska lub jako członkowie komisji moglibyśmy zwrócić uwagę obecnie 
rządzącym i wystosować chociażby jakiś apel czy stanowisko bo naprawdę ta kwota, 
o której mówi Pan Dyrektor to jest śmieszny dodatek za pracę w terenie. Te osoby 
teraz wychodzą i są na pierwszej linii frontu. My jako samorządy tego nie rozwiążemy, 



tu jest potrzebna pomoc systemowa, która została bardzo zaniedbana. 
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek powiedziała, że dobrze by było gdyby 
zdarzyło się to co mówił Pan Dyrektor żeby te osoby zostały wreszcie docenione.      
 
 
Więcej spraw nie było.  
 
W związku z wyczerpaniem porządku Przewodnicząca Komisji podziękowała 
wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie.                                                        
 
 
 

 
Przewodnicząca Komisji 
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